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摘  要 

 

 

摘  要 

 

国际贸易融资是当前商业银行竞争的重要领域。厦门建行是当地金融业的翘

楚，而国际贸易融资却是其相对薄弱的一项业务。厦门建行在国际贸易融资领域

所面临的问题具有一定的普遍性，研究厦门建行国际贸易融资业务发展对策不仅

对于厦门建行具有现实的指导意义，对于其他同业也具有一定的借鉴作用。 

本文首先从理论层面对国际贸易融资作了简要的论述，介绍了国际贸易融资

的定义、特点、功能、主要产品、主要风险以及国际贸易融资对商业银行的重要

意义。文章指出，国际贸易融资是一种自偿性融资，具有“6S”特点，而交易风

险则是国际贸易融资最主要的风险。 

接着，文章介绍了厦门建行国际贸易融资业务的基本情况，并运用 SWOT 理

论对厦门建行国际贸易融资业务的优势、劣势、机会、危胁等进行了详细的分析，

指出厦门建行应当采取 SO战略，即增长型战略。 

在此基础上，文章重点就厦门建行国际贸易融资业务的发展对策提出了意见

和建议。文章指出，厦门建行应重点采取三大对策：强化交易风险管理、稳步推

进国际国内贸易融资一体化、大力发展供应链融资。文章同时还就厦门建行国际

贸易融资业务的市场营销、品牌建设、人才培养、流程优化等提出了意见和建议。 

本文研究最大特色是实践性强。文章内容紧扣银行实务，文中大量观点不仅

是理论知识的延伸运用，更是笔者十几年银行工作经验的总结。 

 

关键词：厦门建行；国际贸易融资；对策 
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Abstract 

 

 

Abstract 
 

International trade finance is currently an important business area where 

commercial banks compete fiercely with each other and China Construction Bank 

Xiamen Branch (hereinafter referred to as CCBXM) is holding the leading position 

among all the banks in Xiamen. This article is to study the development 

countermeasures of CCBXM’s international trade finance.  

Firstly, this article gives a brief introduction of international trade finance 

theoretically and systematically. Definition, features, functions, risks, products as well 

as significance for commercial banks of international trade finance are all included in 

this part. The article points out that international trade finance is a self-liquidating 

financing product with features of 6S and transaction risk is the main risk of 

international trade finance. 

Secondly, this article presents an overview of CCBXM’s international trade finance 

and analyzes CCBXM’s strengths and weaknesses as well as opportunities and threats 

by using the SWOT analysis model. This article draws a conclusion that CCBXM 

should take SO strategy, i.e. the growth-oriented strategy, to develop international trade 

finance. 

Finally, this article focuses on the development countermeasures of CCBXM’s 

international trade finance. The author points out that the following three major 

countermeasures should be taken: strengthening the transaction risk management，

steadily promoting the integration of international trade finance and domestic trade 

finance, accelerating the development of supply chain financing. In addition, the author 

also gives CCBXM some recommendations on marketing, brand building, personnel 

training and process optimization. 

This article is quite practical, which is its most significant feature. Contents of the 

article are closely linked to banking practice. Many ideas of the article derive not only 

from the theoretical knowledge but also from more than 15 years’ working experience 

of the author. 

Key words: CCBXM;  international trade finance;  countermeasure 
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